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GATU- O C H 
FASTIGHETSNÄMNDENS 
HANDIKAPPRÅD  

 
Protokoll nr 
3, 2003  

 
  Tid:               Torsdagen 13 februari kl. 14.00 -16.00. 
 
Plats:             Tekniska Nämndhuset, Fleminggatan 4. 
 
 
 
Justeras: 
 
 
Lasse Gustafsson                                       Tommy Hagström    

 
 
 

Närvarande. 
Ledamöter och ersättare. 
Lasse Gustafsson (NHR) (ordförande),  Elisabeth Bergvall (R ), Ken Gammelgård 
(DHR), Tommy Hagström (DHR), Katarina Härdmark-Sandström (Hjärnkraft),  
Lennart Jonsson (SRF) och Hjördis Stolt (ASTMA).   
 
Förhindrade: Åsa Jansson (RBU), Dagny Mörk (SRF) och Gunnar Slätt (FHDBF). 
 
Tjänstemän. 
Gatu- och fastighetskontoret:  Lennart Klaesson och Lennart Nilsson.  
 
§ 1 
Mötets öppnande. 
Ordföranden öppnade sammanträdet och hälsade välkommen. 
 
 
§ 2 
Fastställande av dagordning. 
Rådet fastställde dagordningen för sammanträdet. 
 
 
§ 3 
Justering av dagens protokoll. 
Till att justera dagens protokoll utsågs ordföranden och Tommy Hagström. 
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§ 4 
Protokoll från rådets sammanträde 2003-01-30. 
Anmäldes. 
 
 
§ 5 
Protokoll från sammanträde med SBN:s handikappråd 2003-01-21. 
Anmäldes. 
 
 
§ 6 
Stockholms parkprogram.  
Förslag till yttrande godkändes efter gjorda kompletteringar ifråga om lekparkers 
tillgänglighet för barn och föräldrar med funktionshinder, orienterbarhet för bland 
andra synskadade och avstånd till djurhållning med hänsyn till personer med astma 
och allergi. 
 
 
§ 7  
Startpromemoria för ändring gällande detaljplan för kv Mosebacke mm 
(Södra Teatern, Mosebacketerrassen och Kägelbanan). 
Lennart Klaesson presenterade ärendet och redovisade Tillgänglighetsprojektets 
synpunkter på planförslaget. Det konstaterades att planförslaget inte var acceptabelt  
ur tillgänglighetssynpunkt och inte följde stadens riktlinjer.  
 
Rådet ansåg att tillgängligheten till Mosebacketerrassen, Södra Teatern och 
Kägelbanan behöver förbättras oavsett om man bygger någon ny byggnad.  
 
 
§ 8 
Sammanställning av lagstiftning, regler mm för tillgänglighet. 
Lennart Klaesson redogjorde för aktuell lagstiftning mm. Material hade sänts till  
rådets ledamöter. Det framfördes att det finns lagar för tillgänglighet och 
användbarhet. Dessa lagar reglerar emellertid inte allt i detalj utan är mera 
funktionsinriktade och ger därmed också  utrymme för tolkningar. Det skulle kunna 
vara tillräckligt om skriften ”Bygg ikapp handikapp”, i vilken lagstiftningen följs 
upp med rekommendationer, och stadens egna program för utemiljön ”Stockholm – 
en stad för alla”. Det tycks dock vara så att det saknas vetskap och kunskap om det 
underlag som finns. Politikerna har nu fört fram att GFK och SBK ska ta fram 
förslag om en basanpassning av bostäder och att detta ska göras  i samarbete med  
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handikappråden. Andra kommuner som Lund och Kristianstad har infört detta. Det 
innebär att standarden ska vara så bra att bostadsanpassning inte ska behöva ske i 
efterhand med höga kostnader som följd.   
  
Rådet beslöt att tills vidare ha en stående punkt om basanpassningen på sin 
dagordning. Rådet ansåg att ett bättre ord än basanpassning skulle kunna användas.  
 
Rådet önskade även information om det som pågår i Hammarby Sjöstadsprojektet. 
De personer i rådet som ingår i detta arbete ska vidarebefordra denna information 
till de övriga i rådet. 
 
 
§ 9 
Rapport om Göteborgs arbete med tillgänglighet. 
Skriftlig information hade sänts till rådet som komplement till tidigare rapport i 
rådet. 
 
 
§ 10 
Riktlinjer för tillgängliga entréer med utgångspunkt från Magnus 
Ladulåsgatan 48 (utanför Sveriges Dövas Riksförbunds lokaler). 
Ordföranden visade förslag till lösning på entréfrågan vid Magnus Ladulåsgatan 48. 
Skriftliga synpunkter från rådet lämnades till kontoret. Rådet räknar med att 
kontoret återkommer till rådet för att diskutera riktlinjer i frågan. Rådet ansåg även 
att samtal ska föras med fastighetsägare, näringsidgare  och arbetsgivare så att de 
bästa riktlinjerna tas fram gemensamt. Diskussionen kunde rymmas inom ramen för 
enkelt åtgärdade hinder enligt den nya lagstiftningen.   
 
 
§ 11 
Gatstenar i Gamla stan. 
Rådet beslöt att sända en skrivelse till nämnden om gatubeläggning i Gamla stan.  
 
 
§ 12  
Ärenden i nämnden. 
Sekreteraren delade ut förteckning över oavslutade uppdrag i GFN 1999-2001. 
Rådet önskar från denna lista välja ut frågor som är mest angelägna.  
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§ 13 
 Ärenden som bordlades: 
 
a) Gemensam och stöldskyddad utformning av handikappades parkeringskort 

(skrivelse av Kurt Hultgren (sp) samt andra frågor som gäller 
Parkeringsavdelningen. 

 
b) Snöröjning. 

 
c) Frågor att ta upp med regioncheferna. 

 
d) Bostäder för elkänsliga. 

 
e) Strålning från master.  

 
f) Kantsten vid busshållplatser.  

 
g) SL:s utbudsplan 2003. 

 
h) Europeiska handikappåret 

 
 i) Utbildning av ledamöter i råden. 
 
 
 
 
 
 
Vid protokollet 
  
 
Lennart Nilsson 
Sekreterare 


